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Høringssvar til ”Ældreanalysen” indsendt af lokal MED i centerområde Midt.

Centerområde Midt har forholdt sig til handlemulighederne sidst i rapporten og har følgende 
kommentarer:

Handlemulighed 1:

Hvilke funktioner er talt med i den administrative betjening? Er der taget højde for Varde kommune har 
flere forholdsvis små centre i sammenligningen med øvrige kommuner. Vigtigt at dette ikke bliver en 
økonomisk belastning for de større centre, at der er truffet beslutning om, at vi driver centre flere steder i 
lokalsamfundene.

Handlemulighed 2B:

Anbefaler at genoverveje beslutning om fast dækning i vores ældreboligcentre indtil kl. 22. 

Handlemulighed 3:

Kan være en god ide at dække hinanden i nærområderne.

Handlemulighed 4:

Ingen kommentar.

Handlemulighed 5:

I forhold til centrene er det vigtigt, at aktører har et ejerskab til stedet og driften af den. Meget svært at 
skabe hjemlighed og trivsel, hvis alle har en forståelse af en opgave der skal løses og så er man væk igen. 
Vigtigt med sammenhæng og nærhed i plejen af vores svageste. 

Handlemulighed 6:

Skylletoiletter har været afprøvet i området. Vores beboere har svært ved det og fik ikke den forventede 
effekt af det.



Handlemulighed 7:

Ingen kommentar.

Handlemulighed 8:

God ide såfremt det giver mening.

Handlemulighed 9:

Vigtigt vi ikke får skabt flere funktioner i form af ”kolde” hænder.

I øvrigt er det et ønske at se på balance mellem opgaver og ressourcer til centrene. På side 15 i rapporten 
står, at stigning i gennemsnitsløn på centrene vil betyde centrene må reducere i antal timer medarbejderne 
er på arbejde. Det vil kunne skabe meget ulige vilkår for vores borgere på centrene og i frit valg. Centrene 
oplever også stigende plejetyngde og kompleksitet. Specielt stigning i delegerede sygeplejeydelser, hvilket 
også stiller krav til faglighed på centrene.


